
1 

 

Minnesanteckningar för SYV-nätverket i Skaraborg 

2025-02-21 

Plats: Skaraborgs Kommunalförbund kl. 8.30-12.00 

Deltagare:  

Anna Sandén – Falköping Gy  

Adam Skogsmo – Skövde Vux  

Erik Mannikoff Petersson – Vara Gr 

Johanna Amnerud – Götene Gr  

Marie Sonestedt – Lidköping Vux 

Mia Andersson – Tidaholm Gy  

Rose-Marie Persson – Tibro Gr  

Thomas Bäckman - Gullspång Gr 

Åsa Malmgren – Grästorp Gr 

Elin Liljebäck Nilsson – skolchef Skara 

Anneli Alm – skolchef Falköping 

Petra Eriksson – Skaraborgs Kommunalförbund 

Sara Göthberg – Skaraborgs Kommunalförbund 

 

Dela ett framsteg du/ni gjort – stort som litet: 

- Lidköping: Ny ansökningsmodul på VUX används, funkar bra hittills.  

- Skara: Utbudet i Skaraborg på Yrkesvux har uppmärksammats. ”Rapporten” 

från Utbildning Skaraborg har hjälpt. Har blivit tydligt att det finns ett utbud 

utanför sin hemkommun med utbildningar man kan söka.  

- Skövde: Skövde yrkeshögskola har fått 3 utbildningar godkända att starta, 

positivt med nytt förtroende. Gott söktryck på utbildningarna.  

- Grästorp: 18-19 mars, studieresa till Varberg och besöka Moa-mässan. 

Samverkan skola-arbetsliv. Fokus på den breda vägledningen. Skolchef, 

rektorer, lärare, SYV etc. Syfte är att få info och inspiration kring konceptet 

och kunna ta med ”hem”.  

- Götene: Lyckad arbetslivsfrukost där 20 olika branscher deltog. Eleverna i 

åk 8 fick lyssna och delta. 

- Tibro: Positivt respons på Val för livet och yrkesambassadörer, fokus på åk 8 

under våren. Tar just nu fram övningar till en metodbank, SYV-tratten ihop 

med projektet Val för livet. Kan vara användbart för lärare etc att hitta 

uppgifter kopplat till den breda vägledningen. 

- Vara: Organisationsmässigt har det saknats PRAO-platser inom vård- och 

omsorg tidigare. Praktikplatsen.se har hjälpt att få en bättre organisation 

kring detta. 

- Gullspång: Grundskolan har varit på studiebesök med åk 9 på Karlstad 

universitet, nyttigt och eleverna fick se hela kedjan. En plan har tagits fram 

från Gullspångs kommun att skolan ska ha fortsatt kontakt med näringslivet, 
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ska ex fortsätta UF, genomföra studiebesök, anordna studiebesök utanför 

kommunen, SSA-råd, delta i projektet Val för livet etc.  

- Falköping: På IM har en arbetsgrupp startat för att bjuda in besökare till IM, 

syfte att öka motivation och framtidstro hos eleverna. Tanke att bjuda in 

yrkesambassadörer, HR som berättar om kommunala verksamheter, 

programsamordnare som berättar om de olika programmen etc. 

- Falköping: Grupp-prao inom vård- och omsorg har varit positivt i 

kommunen. Falköping testar nu även grupp-prao inom Teknik, kopplat till 

företag i Floby. Första tillfället är på gång under våren. 

- Tidaholm: Kommunen jobbar för en yrkesmässa med 30 utställare och 

föreläsningar, Kriminalvård samt AI-föreläsning.  

- Gymnasieantagningen: Gjort en handbok för Gymnasieantagningen. 

Genomfört preliminär antagning med GY25.  

 

Nätverksträff SYV: 

Uppdragsbeskrivning för nätverket SYV: syv---uppdragsbeskrivning.pdf 

Vad är syftet för varje person/grupp? Varför deltar du? 

• Värdefullt med samverkan med andra inom samma yrke/funktion, hitta 
någon att kroka arm med. Kollegialt utbyte. 

• Bygga ”Skaraborg” – erfarenhetsutbyte. Man tar med info hem till sin egen 
kommun och man får inspiration kring både arbetssätt och organisation. 

• Delge goda idéer och exempel, ex få höra hur man arbetar med SYV-
arbetet i lägre åldrar.  

• Samverkansarena. 

• Gruppen som en omvärldsspanare, man lyfter blicken och ser bland annat 
samhällsperspektivet.  

• Demokratiaspekten. 

• Lokal informationshämtare – vad är på gång ute i kommunerna  

• Bra att nätverket är bestående över tid, inte bara ett ”projekt”.  

• Betydelse av nätverk för ”små” yrkesgrupper. Liten grupp oavsett 
kommunstorlek 

• Genom att delta får man se hela kedjan – grund => VUX. ”Kommuninvånare 
hela livet” 

• Gymnasieantagningen ser en fördel att ut med info och insamlande av 
behov som är grund för förbättring samt skapa en god relation med 
SYV/kommuner. Underlättar arbetet ömsesidigt. 

Vad har du uppskattat hittills?  

• Fysiska möten 

• Ny info/kunskap 

• Hög närvaro – kontinuitet 

• Återkoppling från arbetsgrupper 

https://skaraborg.se/globalassets/dokument/kunskapsutveckling/natverk-utbildning-skaraborg/syv/syv---uppdragsbeskrivning.pdf
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• Varmt klimat, engagemang, input/omvärldspana, ideér om 
utvecklingsområden, Vård t.ex, 

• Grupp-prao, delakulturen gör att man kan ta goda exempel och se hur det 
skulle kunna utveckla den egna verksamheten, 

• Stort värde i att förstå på alla nivåer sett ur ett Skaraborgsperspektiv 

• Mottagarkompetens 

• Förståelse för trösklar för t.ex prao, praktik, APL, VFU= Detta kräver 
samverkan 

• Den stora SYV-träffen 
o Kompetensutveckling – påfyllning 
o Komprimerat till ett tillfälle 
o SYV-fokus 
o Många deltagare 
o Upplevelse att kunna påverka innehåll 

 

Vad saknar du eller skulle vilja se mer av förutom GY25?  

• Kommunikation mellan arbetsgrupper och nätverket 
o Ta med resp återkoppla 

• Stabila planeringsförutsättningar 
o Ex att det är nätverkets uppdrag att göra en SYV-dag årligen. OK att 

fakturera 

• Verksamhetsutveckling/-förbättring 
o Bidrag redan idag genom utbytet och projekt såsom Val för livet 
o Ex övergångar – kan nätverket ge en bild av hur det fungerar om 

skolcheferna frågar? Nja, i delar. Rör väsentligt fler professioner för 
vilka det inte finns nätverk på Skaraborgsnivå. Ska vi ha temporära 
uppdragsgrupper? 
 

Övriga frågor gällande SYV-nätverk: 

• Hur kan SYV-nätverket användas som referensgrupp till andra grupper, ex 
andra nätverk/övriga grupper? Ex IM, KAA-nätverk 

• Hur sprids/hanteras innehåll från våra möten ut till den egna 
organisationen?  

• Hur används innehållet för dagens tankar uppåt i era grupper? 

• Hur påverkar det som framkommer på SYV-nätverk ”verkligheten”? Vad blir 
effekten? Kommer infon tillbaka till skolchefsgrupp?  

• Finns det en ordning för byte av representanter? Nej.  

• Kontinuitet arbetsgrupper förefaller variera mellan grund, gy och VUX 

• Geografiska utmaningar? Behov att justera mötesformer med anledning av 
det?  

• Allmän diskussion kring utmaning att få in den breda vägledningen, främst 
på grundskolan. Rektorns inställning kan avgöra hur etablerat detta blir och 
hur pedagogerna arbetar med den breda vägledningen i sitt arbete. Kan 
vara en utmaning för SYV att få tid i klass.   
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Vårens stora nätverksträff 11 april 

När: fredag 11 april kl. 08:30-15.00 

Plats: Skövde, Vuxenutbildningens aula, Wennerbergs gatan 2, F-huset (stora röda 
tegelhuset) 

Program: 

08.30 – 08.45.00 Drop-in fika 

08.45 - 09.00 Välkomna – Anneli Alm & Elin Liljebäck Nilsson 

09.00 - 10.00 Om GY25 - Anna Karlefjärd, Karlstad universitet 

10.00- 10.15 Paus 

10.15 - 11.15 Yrkesambassadörer från Vård- och omsorg * 

11.15 - 12.00 Rudbecksgymnasiet om utbildning för elever med AST 
(Autismspektrumtillstånd)**  

12.00 - 13.30 Lunch på egen hand 

13.30 -14.15 Yrkeshögskolan Skaraborg om sina utbildningar - Therese Angrimer 
biträdande rektor  

14.15-15.00 Gymnasieantagningen + avslut 

 

*SkaS neonatalavdelningen, funktionshinderområdet, hemsjukvården 

** Goran Dragojevic, enhetschef + rektor +lärare 
 
 
Aktuellt från vårens antagning 

• Externa val - kolla att programmet & inriktningen finns på skolan, skriva önskat 

språkval i övriga upplysningar (EK, HU, NA, SA) samt vilken NIU-idrott. 

• Förändringar i programutbudet kan ske tom 1 april. 

• IMY till fristående gymnasieskolor – ej mottagen, först när hemkommun sagt JA till 

att betala för platsen blir eleven mottagen på valet. Rutin för detta är på gång. (IMY 

regleras inte i gymnasieavtalet). 

• Programkatalogen - nya texter kring programmen ses över. Återkoppla gärna fel. 

• Preliminära antagningsbesked eller bara statistik? Ett exempel från Stockholm. 

• INDRA ska ev. köpas upp av Inera, genomgång av Fyrbodal, vi är positiva. 
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Uppföljning från arbetsgrupper 

Vuxenutbildning: 

• Hade möte 14 feb 2025. 

• GY25, många frågor, övergångsregler, hur SYV kan stötta upp. SYV VUX i 
Lidköping har möte med Anna Karlefjärd 26/2, SYV kan ställa frågor till 
henne, ex om behörighetskrav och prövningar kring GY11-GY25. Många 
frågor kring att komplettera studiebevis mellan de olika systemen. 

• Etiska dilemman diskuterades; strategiska val för en elev → hur ska SYV 
tänka kring att vägleda kring detta i GY25? 

• Mer administrativt behov på VUX enligt Skolverket i samband med 
övergången till GY25, men ingen på VUX har märkt att det skett någon 
förstärkning ute i kommunerna rent personalmässigt.  

• Pratat om ny rutin kring fakturering av yrkesutbildningar i Yrkesbyrån.  

• SYV visade upp ett betyg för resten av gruppen, betyget var förfalskat. Bra 
att reflektera i grupp att kunna se tecken på förfalskat betyg.  

• VUX försöker anpassa så att yrkesmässor inte krockar med varandra i 
kommunerna.  

• Nästa möte för VYX är: förslag 25 april i Skövde. 

Gymnasiet:  

• Ska träffas 28 mars på Axevalla Hästcentrum 

Grundskola 

• På gång i mars i Karlsborg: Datum ej spikat.  

 

IM-vägledning under sommaren? 

Finns det behov av detta? Diskutera vidare.  

 
 
Kommande nätverksträffar 2025: 

• 11 april – Stora SYV-träffen. Plats: Vuxenutbildningen Skövde  

• 21 maj – SYV-nätverksgrupp – plats: Vuxenutbildningen Skövde? Adam 
kollar upp lokal  

o Glöm ej att ta upp: Moa-mässan – återkoppla från besöket i Varberg.  

Höstens datum för SYV-nätverksträff: 

o Fredag 5 september – i Falköping, stadshuset.  
o Onsdag 5 november – Skaraborgs Kommunalförbund, Skövde 


